

**BESTYRELSESMØDE**

Dato 21.03.22

Deltagere: Marlene, Annette, Mia, Inge-britt, Jette og Jens Christian. Torben til første del af mødet.  
Rasmus fraværende.

Punkter	Drøftelse	Beslutning/ansvarlig
<b><i>Faste punkter:</i></b>		
<b>1. Godkendelse af referat fra sidste møde</b>		Referatet godkendt.
<b>2. Nyt fra daglig leder</b>	<p>Ønsker en struktureret plan for fremtiden i HJR, som er gennemsnakket og besluttet i enighed.</p> <p>Sidst vi fik top-lag på, da blev hele banen fræset. Bjarne Nielsen har anbefalet at banen bliver dybde-harvet og efterfølgende tromlet i nærmeste fremtid. Skal vi mon have anskaffet flere/andre redskaber til vedligeholdelse af banen. Torben har efterlyst hjælp/baneudvalg ved flere lejligheder, og spørger hvordan vi kommer samlet videre, til glæde og gavn for HJR.</p>	<p>Bedre intern kommunikation bestyrelsen. Man kan ikke forvente, af få svar på stillede spørgsmål, før til næste bestyrelsesmøde. Kun absolut haste-spørgsmål aftales uden for møderne. Svaret fra alle/til alle må derfor være, at det kan vi ikke tage stilling til/give tilladelse til, FØR der igen har været bestyrelsesmøde.</p> <p>Banen bliver dybdeharvet i nærmeste fremtid.</p> <p>Der ønskes etableret et baneudvalg.</p>
<b>3. Økonomi - Torben</b>	<p>Vi følger budgettet ret præcist (inden for en margin af kr. 10.000) Prisstigning for indkøb af halm og wrap. Vi har kontrakt på foder-priser</p>	<p>Ingen prisstigning indtil sommerferien. Torben køber foder på lager før en evt. prisstigning.</p>

Der forventes en generel prisstigning på ca 10% på div. råvarer  
El-priser stiger

Stalden er fyld op. Der er venteliste.

Hektarstøtte.

Vi skal afklare hvordan vi kan/skal bruge alle vores arealer, eller om vi skal sige noget af det fra.

Nyt netværksledning nedgravet, og Wi-fi installeret. Det virker stadig ret dårligt på flere steder i staldene.

Mini-læsser har været til service.

Der er kommet en ny medarbejder i job-prøvning.

Kontaktet x mange af firma, som vil demonstrere hvordan, man kan genanvende/fyre med halm-strøelse. Vi har nu en meget billig aftale, som kræver meget lidt vedligeholdelse.

Torben undersøger om der kan skiftes lysstofrør til LED-rør rundt i stalden og ridehallen. Og undersøger en evt pris.  
Der forsøges at spare på al el i dagligdagen. Der slukkes ofte lys i staldene i dagtiden.  
Ungarbejderne instrueres i at slukke lyset ved indgangen til stalden når de går.

Torben foreslår, at selvpas-spiltov evt flyttes til enden af stalden, så der kan stå nogle små skole-ponyer i lågeboksene.

Hektarstøtten er ansøgt.

Der skal nedsættes et fold-udvalg, som skaber overblik over arealerne, og hvad vi skal gøre. Herunder tage stilling hvordan man er stillet hvis ens fold bliver nedlagt/inddraget. Udvalg laves ved næste bm.

Lars (Mia) kan måske hjælpe/rådgive omkring hvordan vi kommer videre så der kan skaffes bedre forbindelse rundt om på arealerne.  
Der er ikke gravet forbindelse til dommertårn/sekretariat, idet vi så skulle betale yderligere tilslutningsafgift.

Kan køre et års tid mere. Måske snart have skiftet tænder.

Hun skal være her i 13 uger.

Torben tager en snak med dem, og hører om der er af interesse for HJR.

	<p>Der skal laves en dyk-pumpe i brønden for at fjerne overfladevand. For nuværende må det fortsætte som det er.</p> <p>Hegn på trekants-folden. Der ønskes en anden åbning da indgangspartiet er smalt.</p> <p>Omkostnings-stigning: Det er de FASTE omkostninger der stiger, ikke de variable omkostninger.</p>	<p>Stigbøjlen forventes at afholde denne udgift.</p> <p>Hegnet er ikke særligt godt. Torben køber materiale og reparerer det. Åbningen flyttes om på den anden siden af containeren.</p> <p>En mulig prisstigning bør tages gradvis, og med rettidig omhu.</p>
<b>3.1 Økonomiske prioriteringer</b>		
<b>4. Personalsituationen</b>	<p>Ungarbejdere har været til samtale. Der er behov for mindst 1 fast og 1 afløser/vikar.</p>	<p>Ungarbejderen kommer med i føl-vagter (aften og dag), og har altid Ingebritt og Torben som faste kontakter. Hele bestyrelsen kan altid kontaktes i akutte situationer. Inge-Britt giver pigerne besked om deres ansættelse. Ungarbejdernes vagtplan ønskes synliggjort på fb og i stalden. Vagt-bytte skal straks meldes til Ingebritt, og planen ajourføres af den der bytter sin vagt. Ingebritt laver opslag til tavlen i stalden.</p>
<b>5. Skoleheste/Elevheste</b>	<p>Mikela er taget ud af skole-afdelingen.</p>	<p>Opstalter ønsker ny pony i samme boks. Denne er 100% privat indtil yderligere aftale.</p>
<b>6. Klubmodul</b>	<p>Kører planmæssigt</p>	<p>Tak til Lu-ann!!</p>
<b>7. Opsamling fra sidst</b>	<p>Medlemsmøder fastlægges.</p>	<p>Tirsdag den 26/4-22 kl 19  Punkter:  Kløverblomsten  Dyrskue  Jette laver opslag til FB, IB deler på de øvrige FB-sider</p>
<b>Nyt fra udvalg</b>		

8.1 Sponsorudvalget	- nyt	
8.2 Stævneudvalget - Annette	Der er søgt stævne-terminer.	
8.3 Établissement – Torben, Rasmus, Jens Christian	-nyt	
8.4 Forretningsudvalget	-nyt	
8.5 Stigbøjlen	-nyt	
8.6 Kløverblomsten	<p>Kommer til en snak om fremtiden.</p> <p>Kløverblomsten blev oprindeligt foreslået som en forening i foreningen. Men det var ikke muligt iflg den siddende bestyrelse da Kløverblomsten blev oprettet. Derfor blev den oprettet som et udvalg under HJR's bestyrelse.</p> <p>Det fungerer virkelig fint som det er nu, det er faktisk meget lettere, end hvis det var en forening.</p> <p>Det påpeges, at det er super godt, at det <b>ikke</b> er en forening i foreningen, men netop fungerer som et samlende udvalg mellem skoleafdelingen og privat-afdelingen.</p> <p>Det er ret "giventigt" for Kløverblomsten, at deres sponsorer kan se, at deres bidrag kommer deres "egne" børn/børnebørn til gode. Dette selvfølgelig særligt når de indtjente penge anvendes direkte i skoleafdelingen. Gentagne gange er der fortalt til medlemmerne i skoleafdelingen, at de indtjente midler tilfalder hele HJR, samt at andre udvalg også tjener penge som gavner i skoleafdelingen.</p> <p>Kløverblomsten håber, at kunne bidrage ved, at skabe nye heste-interesserende medlemmer til HJR, som forhåbentlig ønsker at være medlem og opstalter i klubben på sigt.</p>	<p>Bestyrelsen bakker enstemmigt op om, at Kløverblomsten fortsætter uændret i nuværende organisering, som et udvalg under bestyrelsen. Der er nu et kæmpe arbejde med at formidle til medlemmerne hvordan Kløverblomsten er "organiseret". Dette, da det blev besluttet til GF, at Kløverblomsten fremover skal oprettes som en forening.</p> <p>Lu-ann omformuler opslaget om Kløverblomsten, så organiseringen og måden økonomien forvaltes på kommer til at fremstå tydeligere.</p> <p>Kløverblomsten bliver et af punkterne til førstkomende medlemsmøde.</p> <p>Hverken Ane eller Lu-ann ønsker at være tovholdere på Kløverblomsten, hvis der pålægges den yderligere arbejdsbyrde som det vil være at drive udvalget videre som en forening. Dette finder bestyrelsen yderst beklageligt, da de og flere andre lægger et kæmpe arbejde i Kløverblomsten, som angiveligt vil gå i opløsning hvis beslutningen om en anden organisering føres ud i livet.</p>

	Kløverblomsten ønsker, at deres økonomi bliver meget mere synligt og gennemskueligt end den er i øjeblikket. Ifølge Annette, er der nok mange i stalden har misforstået hvorledes Kløverblomsten er "organiseret". Det bekræftes, at Kløverblomsten IKKE har adgang eller råderet over indtjente midler. Al disponering af penge skal underskrives af både formand og kasserer.	
<b>8.7 Cafeteriaet</b>	Der skal findes en ansvarlig.	Mia bliver overordnet ansvarlig for Cafeteriet. Der skal etableres et samarbejde med Kløverblomsten om hjælp til skaffe hjælpere til arrangementerne.
<b>Indkomne punkter</b>		
<b>9.1 kursus v/Jørgen rask</b>	9.1 Der er kursus ved Jørgen Rask 7+8/5 2022. JC og Torben kan ikke køre baner den pågældende weekend.	Der er INGEN ledige låne-bokse denne gang. Vi opfordrer til at man er meget opmærksom på smittede heste i hjem-stalden samt beder om temperatur-måling på dag -7, -3 og dag 0. Uvist hvem der kan harve banerne. Annette giver BJ besked om ovenstående.
<b>9.2 Kan vi have hingste i HJR</b>	9.2 Forespørgsel fra mulig opstalter.	Ved næste forespørgsel må vi drøfte det igen i bestyrelsen igen.
<b>9.3 Bank og kort</b>	9.3 Er der andre en JC og IB der ønsker adgang til bank/kort.	Ingen af de nuværende udvalg ønsker adgang. Stævne-udvalget bruger Mobile-pay.
<b>9.4 Dyrskue</b>	9.4 Usikkerhed om HJR's fremtid i dyrskuet, i og med der er oprettet en støtte-forening. Skal dyrskue-gruppen mødes med bestyrelsen?	Inge-Britt spørger Gitte Toft m.fl. om de vil kommet til bestyrelsesmødet den 4/4-22 og orientere om planerne. Samt orientere ved det medlems/opstalter-mødet Tirsdag den 26/4-22 kl 19
<b>9.5 Pernille ønsker at flytte undervisning</b>	Fra uge 15 og en måneds tid frem flyttes undervisningen fra torsdag til tirsdag.	Annette giver Pernille besked, og laver opslag på FB. Inge-Britt deler i de øvrige fb-grupper.
<b>9.6 Springning i både stor og lille hal</b>	Forvirring vedr. reglerne for spring	Der må fremover springes hver 2. lørdag (i lige uger) i den store hal fra kl. 10-15 incl bane op/ned.

<p><b>9.7 Undervisning i HJR</b></p>	<p>Flere ryttere har behov for og ønske om undervisning, og klubben har ikke faste undervisere tilknyttet.</p>	<p>Springning i den lille hal fortsætter som hidtil, der kan/skal bookes tid via Sheets - OBS: Banen skal stilles op/tages ned i det bookedede tidsrum.</p> <p>Bestyrelsen bakker op om at flere ryttere kommer til at modtage undervisning. Der skal arbejdes videre med at finde egnede undervisere som HJR kan anbefale i både spring og dressur.</p>
<p><b>9.8 Retningslinjer for elevskole</b></p>	<p>Drøftelse af HJR's lån af pony til skoleafdelingen, samt ophør af aftalerne igen fx ifm sygdom/uanvendelig til skoleridning.</p>	<p>Der skal arbejdes videre med udkast til nye skriftlige aftaler.</p>
<p><b>9.9 Klubaften</b></p>	<p>Plan og menu.</p>	<p>Klubaften en succes i sidste uge. Der laves endnu et arrangement i denne uge. MEEEN klubaftenerne kan KUN fortsætte hvis der er andre end bestyrelsen der byder ind ift at arrangere maden.</p>
<p><b>DIV:</b></p>	<p>Ekstraordinær generalforsamling: Der er usikkerhed på hvordan vi kommer videre ift de punkter vi stemte om på generalforsamlingen.</p>	<p>IB kontakter advokat Simon Mejlhede om råd og vejledning før en GF planlægges, og før nye vedtægter udformes.</p>